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حجت قندی،اقتصاددان
تجــارت خارجــی ایران در طول ۱۰۰ ســال گذشــته، 
»استراتژی در عمل« بوده؛ حتی اگر برای آن تئوری هم 
تعریف شــده باشد، در چارچوب فروش و صادرات نفت و 
گاز بوده است. در حقیقت سیاست عملی در حوزه تجارت 
ایران تنها در این جمله خلاصه می شود و حتی در همین 
برهه زمانــی، تمام بحث ها همچنان بر ســر چگونگی 
فروش و صادرات نفت است اگر تحریم ها برداشته شود. 
برای موشکافی بیشتر وضعیت تجارت ایران، باید از چند 
دریچه مختلف آن را مورد بررســی قــرار داد؛ از دریچه 
»قوانین و مقــررات«، از دریچه »نــرخ ارز«، از دریچه 
»مسائل غیراقتصادی شامل مسائل سیاسی و فرهنگی« 
و بالاخره از دریچه اســتراتژی توسعه و اینکه چه راهی 

درست است.
  قوانین و مقررات

در بررســی تجارت خارجی ایران از دید قوانین و مقررات 
باید گفت، در دولت حسن روحانی کاملا غیرمطلوب بود؛ 
خصوصــا زمانی که بحران ارزی پدیــد آمد. به طورکلی 
تجــارت خارجی ایران اصلا مقررات پذیــر نبوده و انگار 
قانونی بر آن حاکم نیســت که یکی از مشکلات بسیار 
عمده به شــمار می رود؛ یعنی دولت  بسیار سلیقه ای عمل 
می کند و این ســلیقه ای عمل کــردن، ضربه بزرگی به 

اقتصاد وارد کرده است.
زمانی که شــوک ارزی به دلیل شوک به قسمت عرضه 
اقتصاد وارد می شود، دولت ها و سیاستمداران اولین کاری 
که می کنند این است که تجارت خارجی را هدف قرار داده 

و به طور مثال واردات کالا را ممنوع می کنند 

سخنگوی صنعت برق کشور: هیچ مرجع امنیتی  ��
تاکنون موضوع خرابکاری در حوزه برق را تایید نکرده
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سرمقاله

نرخ ارز و آینده
تجارت خارجی

ادامه صفحه اول
که البته از نگاه آنها این مکانیزم بسیار هم طبیعی است، زیرا به خیال 

خودشان با این کار قیمت ارز را کنترل کرده اند. 
یکی از بزرگ ترین مشکلات دولتمردان این است که متوجه نیستند 
زمانی که قیمت ارز بالا می رود و ســعی در کنتــرل آن دارند، این 
کار از ضربه اولیه به اقتصاد که همان افزایش نرخ ارز اســت، ضربه 
بزرگ تری ایجاد می کند. به این معنا که ضربه سیاســت های غلط، 
از خــود ضربه اولیه معمولا شــدت بیشــتری دارد. تجارت خارجی 
ایــران همواره تحت کنترل دولت هایی بوده که بســیار مداخله گر و 
کنترل کننده بوده اند و حتی به جزئیات واردات کالا هم کار داشته اند. 
این موضوع مانع بسیار بزرگی در مسیر توسعه اقتصاد کشور و تجارت 
به شمار می رود. بنابراین در گام نخست باید متوجه باشیم که در زمینه 

تجارت عملا قانون و مقرراتی وجود ندارد. 
دولت، مجلس و به طور کلی حاکمیت باید برای دفعه بعد که شوک 
ارزی به کشور وارد شــد، تصمیمات غلط پی درپی نگیرند. بنابراین 
لازم اســت قوانین و مقرراتی وضع شــود، نه اینکه قدرت دولت را 
در زمینه تجارت خارجی کاملا از بیــن ببرد، اما مانع تصمیم گیری 

لحظه ای و آنی آن شود.
یک راه این اســت که در چشــم انداز بلندمدت به WTO بپیوندیم؛ 
زیرا زمانی که عضو این ســازمان شویم، بسیاری از تصمیم گیری ها 
برون سپاری می شود و بخش تجارت کشور ما از شر تصمیمات غلط  

و سیاست بازی داخلی نجات پیدا خواهد کرد.
دومین مســاله، موانع تعرفه ای و غیرتعرفه ای است که هر دوی آنها 
مانعی بزرگ بر ســر راه توســعه تجارت ایران محسوب می شوند. 
به شــخصه با وضع موانع غیرتعرفه ای مخالف هســتم، مگر اینکه 
برای دارویی خاص یا مثلا کالایی مانند اســلحه های غیرمتعارف؛ 
تعرفه گذاری برای این نوع کالاها معنا پیدا می کند اما برای کالاهایی 
که تجاری هستند و تمام کشورها به تجارت آنها می پردازند، به شدت 
مخالفم. در دولت آقای روحانی زمانی که شــوک ارزی ایجاد شــد، 
بسیاری از موانع غیرتعرفه ای به وجود آمد. از دیدگاه آنها طبیعی است 
که با بروز شوک های ارزی، مانع واردات شد. اما سیاستمداران ایرانی 
اگر علم اقتصاد را مطالعه می کردند متوجه می شــدند با وضع تعرفه 
روی کالاها، نرخ ارز را دستوری پایین آورده اند. تفاوتی ندارد که 2۰ 
درصد تعرفه وضع شــود و نرخ دلار ۱۰ هزار تومان باشــد با اینکه 
تعرفه صفر باشــد و نرخ ارز ۱2 هزار تومان باشد؛ بنابراین بسیاری از 
موانع تعرفه ای و غیرتعرفه ای چیزی نیســتند جز تغییر نسبی قیمت  
کالاهای وارداتی. اما موانع تعرفه  ای بیشتر از اینکه مانع واردات شوند، 
مانع صادرات هستند و کار دیگری نمی کنند. تا این مساله را متوجه 

نشویم، مشکلات تجارت خارجی ما پابرجا خواهد بود.
  نرخ ارز

متاسفانه قیمت ارز در ایران به یک موضوع حیثیتی تبدیل شده است؛ 
حیثیت دولت ها با قیمت ارز و تغییرات آن ســنجیده می شود، بدون 
اینکه توجه داشته باشیم قیمت ارز فقط یک سیگنال است. زمانی که 
بر اثر تحریم ها یا عدم فروش نفت یا بر اثر کاهش قیمت جهانی نفت 
به طرف عرضه اقتصاد شوک وارد می شود، این شوک در قیمت ارز 
پدیدار و تنها این ســیگنال را مخابره می کند که در نقاطی از اقتصاد 
کشور اتفاقاتی درحال وقوع است. اما ما معنای سیگنال مخابره شده 
را اشتباه دریافت می کنیم و بعد از اینکه قیمت ارز بالا رفت، پشت سر 
آن قیمت کالاها خصوصا کالاهای خارجی با افزایش روبه رو می شود. 
این مساله به دلیل اینکه به مساله حیثیتی تبدیل شده است، دولت ها 
را وادار می کند سیاســت هایی را در دستور کار قرار دهند تا قیمت ارز 
صعودی نشود. سیاستگذاران ابتدا می خواهند نرخ ارز را کنترل کنند، 
اما نمی توانند؛ ســپس قیمت را دو نرخی می کنند که باعث فراگیری 
فساد و رانت  در کشور می شود. این روند تکراری که در تمام دولت ها 
دیده می شود، مشکلات بسیار عجیبی بر سر تجارت خارجی به وجود 
آورده اســت. زیرا به محض اینکه نرخ ارز را دستوری کنترل کنید، 
برای اینکــه بتوانید نرخ را پایین نگه دارید مجبور هســتید هزاران 
سیاست اشتباه دیگر را هم اعمال کنید و تصمیماتی را که غلط است، 
پشت سر همین قیمت گذاری دستوری ارز انجام دهید. قیمت گذاری 
ارز بلایی اســت که به جان اقتصاد ایران افتاده اســت و دولت ها به 
راحتی حاضر نخواهند شــد آن را رها کنند و اگر در کوتاه مدت آن را 
رها کنند، تا شــوک بعدی این روند ادامه خواهد داشت و به محض 
اینکه شوک بعدی از راه برسد دوباره به کنترل نرخ ارز ادامه می دهند. 
بنابراین این سیاست اشــتباه، جز ئی از ساختار اقتصاد ایران است و 
نمی توان امید  چندانی داشــت که در دولت بعدی این سیاست ادامه 

پیدا نکند.
راه حل این اســت که به جای اینکه ارز را به صورت دستوری کنترل 
و مدیریــت کرد، دولت ها اقداماتی ماننــد کنترل هزینه های دولت، 
انضباط دادن به سیاست پولی، کنترل نرخ تورم و... را انجام دهند تا 
قیمت ارز خود به خود کنترل شــود. برهم زدن قیمت ارز و این طرز 
تفکر که قیمت ارز حیثیتی است، در طول سال ها و دهه های گذشته، 
باعث اتخاذ سیاســت هایی شــده که مانعی بزرگ در مقابل تجارت 

خارجی ایران بوده اند.
  مسائل غیراقتصادی

بخش ســومی کــه می خواهم به آن بپــردازم، درمورد مســائل 
غیراقتصادی است. تجارت خارجی ایران رونق نخواهد گرفت مگر 
اینکه برخی از مسائل سیاسی و فرهنگی حل شود. مسائل سیاسی 
واضح است مثلا تحریم ها. باید کاری کرد که سایه تحریم ها از سر 
اقتصاد ایران برداشته شــود، اگر این مانع خارجی از میان برداشته 
نشــود، بدون شک راهی برای توســعه نخواهیم داشت و همیشه 
یک مانع بزرگ بر ســر راه توســعه تجارت خواهــد بود. اگر فکر 
می کنیم با وجود تحریم ها اقتصاد ایران می تواند توســعه پیدا کند، 
ســخت در اشتباه هستیم و این تفکر غلط باعث هزار تصمیم غلط 
دیگر خواهد شــد. برخی فکر می  کنند اگر مــا دوباره بتوانیم نفت 
صادر کنیم، توسعه پیدا می کنیم. اصلا چنین چیزی نیست. اقتصاد 
ایران دو مســیر بیشتر ندارد؛ یکی اینکه مســیر توسعه را انتخاب 
کند و دومین مســیر شــرایط فعلی است که شرایطی رکودی و در 
اصطلاح مردابی اســت. بخش بعدی چالش ها، به مسائل فرهنگی 
بازمی گــردد؛ اگر به تجارت خارجی ایران نــگاه کنید، این بخش 
گرفتار یکســری باورهای غلط است. مثلا اینکه واردات بد است و 
صادرات خوب و به دلیل این تفکرات فرهنگی، باز تصمیمات غلط 
اتخاذ می شــود. بنابراین این موانع فرهنگی هم بر سر راه توسعه و 

رشد اقتصاد کشور هستند.
  استراتژی توسعه

اما با وجود چالش هایی که در ســطرهای پیشین به آنها اشاره شد، 
بهترین راه برای تجارت خارجی چیســت؟ نخســت اینکه باید یک 

چشم انداز برای اقتصاد تعریف شود. 
بهترین چشم انداز این اســت که ایران باید جزئی از زنجیره تولید 
جهانی شــود و به هیچ وجه سیاست هایی مانند خودکفایی را دنبال 
نکند، چرا که خودکفایی با توســعه ســازگار نیست. معنی آن این 
نیســت که ما استقلالی نداشــته باشــیم، معنی آن این است که 
نوع اســتقلال مان را انتخاب کنیم.  اما اســتقلال و وابستگی که 
درحال حاضر انتخاب کرده ایم و در عمل دیده می شود بدترین نوع 
آن اســت. بهترین نوع آن این اســت که سیستمی داشته باشیم تا 
قســمتی از زنجیره تولید باشــیم و در این شرایط می توانیم متوجه 
شویم که بهترین حوزه   اقتصادی که می توان در آن بهترین ارزش 
افزوده را خلق کرد کجاست. بدون در نظر گرفتن این پارامتر، مزیت 
نســبی پیدا نخواهیم کرد.درباره تیم ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور 
جدیــد ایران هنوز قضاوت نمی کنیم اما احتمال اینکه چشــم انداز 
توصیف شــده را بتوان در دولت ســیزدهم دید،کمرنگ است. به 
همین دلیل فکر می کنم مشکلات تجارت ایران در دوره چهارساله 
ایران شبیه آن چیزی خواهد بود که در دوره های گذشته دیده ایم.

پرورش ۲۹ هزار قطعه مرغ اجداد آرین 
ایرانی در خراسان شمالی 

گروه خبر/آقایی
مدیر امور طیور، زنبور عســل و کرم ابریشــم سازمان 
جهاد کشاورزی خراسان شمالی گفت: پرورش 2۹ هزار 
قطعه مرغ اجداد نژادآرین در این استان برای نخستین 
بار در سال گذشــته اجرا و به تولید رسید که کل تخم 
مرغ تولیدی این واحد تاکنون 2 میلیون و سیصد هزار 
قطعــه و کل جوجه تولیدی براســاس تعداد مرغ پای 

تولید بالغ بر۸۰۰ هزار قطعه است .
علیرضــا صادق در گفتگو با خبرنــگار ما بر حمایت از 
مرغ آرین با هــدف تولید داخلی تاکیــد کرد و اظهار 
داشــت: وزارت جهاد کشاورزی در راســتای حمایت 
از تولیــد کننده های این طرح اقــدام به عقد قرار داد 
تولید گوشــت و خرید تضمینی تــا 2۸ درصد بالاتر از 
قیمت مصوب، پرداخت تســهیلات سرمایه در گردش 
بــا نرخ ۶ درصد و معافیت ۵۰ درصد بیمه، تامین نهاده 
مورد نیاز با اعطای تسهیلات مدت دار، افزایش جوجه 
ریزی گوشتی تا ۳۰ درصد بیشتر از ظرفیت پروانه بهره 

برداری و... کرده است.
وی افزود: تسهیل ضوابط فنی و بهداشتی با هماهنگی 
اداره کل دامپزشــکی نیز از دیگــر اقدامات وزارتخانه 

مربوطه در راستای حمایت از تولیدات داخلی است.
صادق اظهار داشت: البته یکسری ایرادات درپروش نژاد 
آرین ازســوی برخی مرغداران مطرح می گردد اما باید 
به هرحال به تولیدات داخلی متکی باشــیم تا در زمان 
هایــی که با بحران وتحریم هــای ظالمانه مواجه می 
شــویم باآمادگی وکاهش وابستگی؛ از نظر تولید دچار 
مشــکل و چالش نشویم. این نژاد ایرانی به عنوان یک 
ذخیره استراتژیک برای کشور تلقی شده تدابیر ویژه ای 

برای حفظ و ارتقاء این نسل صورت گیرد.
وی عدم وابســتگی به نژاد خارجــی را از اهداف دیگر 
حمایت از مرغ ایرانی لاین آرین دانست و افزود: نباید 
به نژاد خارجی وابســته باشــیم چرا که با هر تحریمی 
دچار کمبود شدید مرغ خواهیم شد، هم اینک باتوجه به 
ایجاد ظرفیتهای لازم باید از توانمندی و ظرفیت داخلی 

کشور به نحو مطلوب استفاده کنیم.
مهندس صادق در بخش دیگری از ســخنانش با بیان 
اینکــه ایرادات مــرغ لاین ایرانی را نیــز باید به مرور 
برطرف کنیم اظهار داشــت: هم اینک ۶ کشور در دنیا 
تولید مرغ لاین دارند که ایران جزء این کشور ها است 
و مــی توان ادعا نمود که با حمایت و پشــتیبانی های 

لازم از سویه آرین قادر خواهیم بود نه تنها بخش قابل 
توجهی از نیاز به تخم مرغ نطفه دار و جوجه گوشــتی 
یک روزه مزارع کشور را تأمین نماییم، بلکه با گسترش 
و توســعه مزارع اجداد و مرغ مــادر، در زمینه صادرات 
جوجه یک روزه ســویه آرین به سایر کشور ها از جمله 
کشورهای همسایه و منطقه می توانیم گامهای موثری 

برداریم
وی با بیــان اینکه کلیه دســتگاه های ذیربط و بانک  
کشاورزی بعنوان بانک عامل ، موظفند واحدهای تولید 
مرغ لاین ایرانی را حمایت کنند، افزود: نخستین واحد 
پرورش مرغ اجداد نژاد ایرانی مادر در خراســان شمالی 
در ســال گذشته با ظرفیت تولید 2۹ هزار قطعه فعالیت 

خود را آغاز کرد.
صادق اظهار داشــت: این واحد توسط تعاونی مصرف 
اتکا در شهر »پیش قلعه« در شهرستان مانه و سملقان 
راه اندازی شــده و تمامی حمایــت های لازم از جمله 
تامیــن نهاده های مصرفی مورد نیــاز نیز از آن انجام 

شده است.
صادق با اشــاره بــه ویژگی های مرغ اجــداد و مادر 
ایرانی افزود: از یــک مرغ لاین ۴۵ قطعه مرغ اجداد ؛ 

از هــر قطعه مرغ اجداد ۵۰ قطعه مرغ مادر و ازهر مرغ 
مادرحداقل ۱۳۵ قطعه مرغ گوشتی در سال استحصال 

می شود.
وی با اشــاره به برنامه وزارت جهاد کشــاورزی برای 
رساندن کشور به خودکفایی در تولید مرغ مادر گوشتی، 
اظهار داشــت: برنامه ریزی شده است تا پرورش مرغ 
مادر گوشتی نژاد ایرانی در خراسان شمالی نیز افزایش 

یابد تا استان از لحاظ گوشت مرغ تامین شود. 

میزان گوشت مرغ مصرفی خراسان شمالی سالانه 2۹ 
هزار تن اســت که 2۱ هزار تن آن در استان تولید شده 

و مابقی از سایر استان ها تامین  می گردد.
تعداد کل واحدهای مرغداری گوشــتی اســتان ۱۰۵ 
واحد می باشــد کــه ازاین تعداد ۹2واحــد فعال و ۱۳ 
واحد نیز غیر فعال اســت که مقدمات بازگشت به تولید 
۳واحدغیرفعال به ظرفیت ۱۵۰هزارقطعه فراهم گردیده 

است.

پساب کشتارگاه ها به علت وجود مواد آلوده کننده بسیاری 
نظیر خون، چربی ها و احشــام داخلی دام های ســبک و 
سنگین دارای بار آلودگی بسیار زیادی است که رهاسازی 
پساب تصفیه نشده در طبیعت و اراضی کشاورزی تبعات 

جبران ناپذیری به همرا دارد.
طی چند روز اخیر رهاســازی پســاب آلودگی کشتارگاه 
صنعتی بجنورد در طبیعت از سوی رسانه ها و دوستداران 
طبیعت استان واکنش هایی را به دنبال داشته است که در 

این گزارش بررسی می کنیم.
مسؤولیت با شهرداریست نه کشتارگاه

راهبر کشــتارگاه بجنورد در این خصوص گفت: با توجه 
به قرارداد، شهرداری بجنورد مسؤول رسیدگی به موضوع 
خونابه های کشتارگاه است و کشتارگاه هیچ مسؤولیتی در 
این قبال ندارد. به گــزارش اتفاقیه به نقل از عصراترک، 
جعفر فدایی، راهبر کشــتار گاه بجنورد و مدیرکل شرکت 
توســعه و عمران خراسان شــمالی گفت: کشتارگاه زیر 
مجموعه شهرداری بجنورد است، اگر از زیرنظر شهرداری 

خارج شود، به سوددهی خواهد رسید.
کشــتارگاه در استانی همچون خراسان شمالی که جایگاه 
ســوم تولید گوشت و دام کشور را دارد، قطعا یک ظرفیت 
محسوب می شود که اگر به بخش خصوصی واگذار شود، 

مشکلات حل خواهد شد.
پرونده رهاسازی فاضلاب کشتارگاه صنعتی بجنورد 

قضایی شد
معاون پایش اداره کل محیط زیست خراسان شمالی گفت: 
شهرداری بجنورد به تعهدات خود مبنی بر نقص سیستم 
تصفیه خانه کشتارگاه صنعتی این شهر عمل نکرده است.

هراتی در گفت و گو با ایســنا، با اشــاره به اینکه سیستم 
تصفیه خانه کشتارگاه صنعتی دچار مشکل است و نقص 
فنی دارد، اظهارکرد: همین امر سبب می شد تا فاضلاب 
های این واحد تولیدی با استفاده از خودروهای تانکردار به 
محل لاگن های تخلیه فاضلاب در حوالی روستای قارلق 
تخلیه شود. وی افزود: البته طی یک هفته اخیر نیز شاهد 
رهاسازی این فاضلاب ها در اطراف کشتارگاه بوده ایم که 

تهدید علیه بهداشت عمومی است.
هراتی ادامه داد: البته طی چند ماه گذشته نیز نقص موجود 
به شهرداری بجنورد اعلام شده و به این نهاد مهلت داده 

شده بود تا نقص را برطرف کنند که تاکنون چنین اقدامی 
انجام نشده است.

وی تصریــح کرد: شــهرداری اعلام می کنــد که باید 
پیمانکاری که کشــتارگاه را تحویــل گرفته نقص ها را 
برطرف کند اما طبق قانون طرف حساب ما خود شهرداری 

است.
این مقام مســئول تاکید کرد: از طرفــی پیمانکاری که 
کشتارگاه را تحویل گرفته اعلام می کند کشتارگاه را برای 
کشــتار دام تحویل گرفته و رفع نوافقص بر عهده آن ها 
نیســت. به گفته وی، برای رفع نقص کشتارگاه صنعتی 

بجنورد بیش از دو میلیارد تومان هزینه نیاز دارد.
معاون پایش اداره کل محیط زیســت خراسان شمالی در 
ارتباط با رهاســازی فاضلاب در اطراف کشــتارگاه طی 
هفته اخیر بیان کرد: مســئولان این مکان اعلام کرده اند 
که به علت خرابی خودروهــای تانکردار مجبور به انجام 
چنین کاری شــده اند که البته به نظر می آید تمامی آن 
ها بهانه اســت. وی تصریح کرد: در همین راستا به علت 
تهدید علیه بهداشت عمومی اداره کل محیط زیست استان 
علیه شهرداری بجنورد در دستگاه قضایی برای رسیدگی 

شکایت خواهد کرد.
توضیحات شهرداری دررابطه با حواشی رهاسازی 

پساب کشتارگاه صنعتی بجنورد
شهرداری بجنورد نیزطی توضیحاتی به حواشی رهاسازی 

پساب کشتارگاه صنعتی بجنورد پاسخ داد.
مهندس هادی زارعی شــهردار بجنورد گفت: قبول داریم 
شــبکه دفع فاضلاب کشــتارگاه صنعتی مشکل دارد اما 
به رغم تکمیل نبودن شــبکه دفع فاضلاب کشــتارگاه ، 
بارگیری توسط ماشین آلات فاضلاب و دفع آن در شبکه 
فاضلاب شهری ،تاکنون مشکلاتی دراین زمینه نداشته و 

تبعاتی برای محیط زیست نداشت.
شهردار با بیان اینکه الان درشرایط بحران هستیم و باید 
انصاف را ســرلوحه کار خود قرار بدهیم ، گفت: بواســطه 
مشــکلات ناشی از خشکســالی و کم شدن مراتع که به 
مشکلات دام های عشایر دامن می زند ، راهبر شهرداری 
درحمایت از امور پشــتیبانی دام از نهایت ظرفیت کشتار 
درکشتارگاه صنعتی اســتفاده می کند ، طبیعی است که 
مشکلاتی در دفع پســابها و فاضلاب رخ خواهد داد ، اما 

باید قبول کنیم در شرایط بحرانی هستیم و این مهم با هم 
افزایی همه دستگاههای اجرایی باید مدیریت شود.

شــهردار ضمن اعلام این مطلب که  در گذشته براساس 
ظرفیت روزانه یکصد کشــتاردام ، شــبکه دفع فاضلاب 
ازطریق جمع آوری خونابه ها در اســتخربتن ریزی شده 
انجام و با بارگیری ماشین آلات فاضلاب درمحل لاگون 
دفع فاضلاب تخلیه می شــد ، گفت : گرانی نهاده های 
دامی منجربه افزایش تقاضا برای کشتار دام شده است و 
کشتارگاه صنعتی نیز بعنوان تنها کشتارگاه مکانیزه استان 
تحت مدیریت راهبر ) بخش خصوصی ( ، خود را موظف 
به مشارکت در رفع مشکل دانسته ، لذا ظرفیت کشتار طی 
چند هفته اخیر از روزانه یکصد راس دام به روزانه سیصد 
راس رسیده است و طبیعی است که خروجی پسابها چند 
برابر شده باشــد. مهندس زارعی افزود: این مشکل طی 
یک هفته اخیر رخ داده اســت و بزودی مدیریت می شود 
و شهروندان ما نباید نگران باشند. شهردارگفت: درخواست 
هایی از شــهرداری مبنی بر الــزام راهبر به تخلیه و دفع 
فاضلاب از طریق بارگیری با ماشین آلات فاضلاب صادر 

شده است.
 شهردار با بیان اینکه همه ما حافظ محیط زیست هستیم و 
آنرا بعنوان میراثی گرانبها برای آیندگان باید از گزند آسیب 
حفــظ کنیم ، افزود: اجرای کامل شــبکه بندی فاضلاب 
کشــتارگاه نیازمند اعتباراتی بالغ بر ۳ میلیارد تومان است 
که تامین آن از محل درآمدهای شــهرداری که بواسطه 
مشــکلات و وضعیت اقتصادی و کرونا به شدت کاهش 
یافته اســت ، امکان پذیر نیست و طی مکاتبه ای از دفتر 
امور شــهری و شوراهای استانداری درخواست کردیم که 
تامین اعتبار از محــل بودجه های دولتی را برای این امر 

میسر سازند.
مهندس زارعی با اشــاره به اینکه در دوســال گذشــته 
با حضور راهبر کشــتارگاه و مســاعدت شــهرداری اکثر 
مشــکلات دیرپای ایــن محیط چه درزمینه پرســنلی ، 
بهداشتی و راهبری رفع شــده است ، با تشکراز صبوری 
شــهروندان و تقدیر از حساسیت رسانه ای ، ضمن اینکه 
همه را به سعه صدر و درک متقابل از بحران های جاری 
دعوت کرد ، اعلام داشــت شهروندان منتظر اقدام عملی 

دراین خصوص باشند.

مدیرکل دامپزشــکی خراســان شمالی با اشــاره به ارائه 
راهکارهای پیشــگیرانه برای کاهش اثرات خشکســالی 
بر دام و بیماری مشــترک بین انســان و دام گفت : برای 
اجرای اقدامات مربوط به کاهش اثرات خشکسالی در حوزه 
دامپزشکی ، 2۰۰ میلیارد ریال اعتبار نیاز به مدیریت بحران 

سازمان جهاد کشاورزی استان پیشنهاد شد.
به گــزارش اتفاقیه، حمید رمضانی تامیــن این بودجه را 
برای اجرای طرح افزایش ســطح ایمنــی در دام، خرید 
ســموم، تامین داروی ضد انگل، خرید واکسن و مبارزه با 
بیماری های با منشاء باکتری و ویروس ضروری دانست 
و اظهارداشــت : علاوه بر آن دامپزشکی طرح هایی چون 
تامین مواد محرک رشد آبزیان و نیز حمایت از زنبورداران 

برای تغذیه زنبورها و مبارزه با کنه را هم برای پیشگیری 
اثرات خشکســالی بر دام و جلوگیری از افزایش بیماری 

مشترک بین انسان و دام در دستور کار دارد.
مدیرکل دامپزشکی استان خراسان شمالی کنترل بیماری 
در مناطق حاشیه زیستگاه های حیات وحش را مهمترین 
برنامه پیشگیرانه برای کاهش بیماری انسان و دام دانست 
و اظهارداشت : امسال با توجه به خشکسالی، واکسیناسیون 
علیه بیماری ها بیشتر شد به طوری که تاکنون ۸۵ درصد 
از حجم پیش بینی شده استان برای واکسیناسیون دام علیه 

بیماری نشخوارکنندگان کوچک انجام شده است.
رمضانــی افزود : در مجموع کنتــرل بیماری ها و اجرای 
اقدامات پیشگیرانه در مناطق حساس مثل مناطق نزدیک 

زیستگاه های حیات وحش، مناطق با تراکم بالای جمعیت 
دامی به خصوص میادین عرضه دام باید افزایش یابد.

وی در مورد افزایش رشــد کشتار دام مولد افزود : به طور 
طبیعی با توسعه روند خشکسالی عرضه دام برای فروش به 
خصوص کشتارگاهها و فروش تضمینی برای تامین نهاده 
های دامی افزایش می یابد، ولی تلاش می شود تا از ورود 

دام مولد و دارای بازدهی جلوگیری شود.
وی تصریح کرد: برای کشــتار دام مــاده و مواد ، نیاز به 
گواهی کارشناسان دامپزشکی اســت و کشتارگاه ها، ما 
دامپزشــکان نیز برای کشتار دام های ماده ای مجوز می 
دهند که بازدهی و ســوددهی ندارد و ایــن برنامه نیز با 

حساسیت بیشتر و نظارت دامپزشکی انجام می شود.

مدیر مجتمع آلومینای ایران در شهرســتان جاجرم با بیان 
اینکه ســوخت اصلی این واحد تولیدی را گاز تشکیل می 
دهد، گفت: به علت افت فشارآن در تابستان و زمستان نیاز 
به ذخیره ســازی مازوت بعنوان سوخت دوم است که باید 
شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی مجوز تامین سوخت 
جایگزین را صادر کند. امیر تردال در گفت و گو با خبرنگار 
ایرنا با اشاره به هشدار شرکت گاز استان مبنی بر افت فشار 
و قطعی گاز صنایع مادر در زمستان اظهار داشت: معقولانه 
اســت تا صنایع بزرگ اســتان از اکنون به فکر ســوخت 
 جایگزین باشــند و آلومینای جاجرم نیز در این زمینه اقدام 
کرده است. وی مازوت را اولویت اصلی سوخت جایگزین 

در مجتمع آلومینای جاجرم دانســت و تصریح کرد: فرآیند 
خرید مازوت کمی زمانبر اســت که پیگیری های لازم در 
این زمینه انجام شده و تنها منتظر صدور مجوز شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی هســتیم. مدیرمجتمع آلومینای 
جاجرم فصل تابستان را زمان مناسبی برای ذخیره سازی 
مازوت دانست و گفت: در مهرماه بدلیل سردی هوا احتیاج 
به بخار مستقیم برای تخلیه مازوت است که کیفیت سوخت 
را کاهش می دهد و مشــکلاتی را برای مشــعل کوره ها 
ایجاد می کند بنابراین بهتر است این فرآیند در فصل گرما 
انجام شود. وی بیان کرد: این واحد تولیدی حتی در زمستان 
۹۹ نیز در تامین مازوت مورد نیاز به عنوان سوخت جایگزین 

گاز با مشــکل روبه رو بود و میزان تولید به نصف کاهش 
یافت، بنابراین امسال نباید این مشکل تکرار شود.

تردال ادامه داد: باید شــرایطی فراهم شــود تا این واحد 
تولیدی برای ۴۰ روز ذخیره سوخت جایگزین داشته باشد 
چرا که تعطیلی واحد آلومینا موجب خســران برای اقتصاد 
کشــور و نگران هستیم که که به علت مشکل سوخت، 2 

خط آلومینا در زمستان فعال نباشد.
وی گفت: دســتگاه ها و تجهیزات در آلومینا بگونه ای 
اســت که فعالیت آن باید به صورت مســتمر باشد، در 
صورت تعطیلی آلومینا راه اندازی مجدد آن بسیار هزینه 

بر و مشکل است.

گــروه صنعتی کینگ تک در خراســان شــمالی با 
اختراع پکیج سرمایشی – گرمایشی با قابلیت ذخیره 
سازی انرژی برق که محصولی فناورانه است، تهدید 
بحران برق کشــور را به فرصتی تولیدی و سرمایه 
گــذاری تبدیل کــرده که البته افزایــش تولید این 
محصول به جذب مشارکت سرمایه گذاران نیازمند 

است.
به گــزارش اتفاقیه به نقــل از خبرنگار عصراترک، 
علیرضا جوادی فــرد، مختــرع و مدیرعامل گروه 
صنعتی کینگ تک در نشســت خبــری با اصحاب 
رسانه با اشــاره به بحران قطعی برق در کشور که 
طی دو ســال اخیر بوجود آمده اســت، اظهار کرد: 
گروه صنعتی کینگ تک با اختراع پکیج سرمایشی 
و گرمایشــی با قابلیت ذخیره ســازی انرژی برق، 
این بحران را به فرصتی تولیدی، ســرمایه گذاری و 

اشتغالزا تبدیل کرده است.
جــوادی فرد گفــت: این محصــول تولیدی پکیج 
سرمایشــی و گرمایشی، دست آوردی فناورانه است 

که برای اولین بار در دنیا اختراع شده است.
وی افــزود: خط تولید این دســت آورد فناورانه در 
مجموعــه شــهرک تولیدی پارک علــم و فناوری 

خراسان شمالی ایجاد و مستقر شده است.
مدیرعامل گروه صنعتی کینگ تک عنوان کرد: در 
این دست آورد فناورانه از تکنولوژی نانو نیز استفاده 

شده است.
وی بیــان کرد: 7۰ درصد از قطعــات بکار رفته در 
ساخت این پکیج از قطعات تولید داخل کشور بهره 

گیری شده و می شود.
جوادی فرد تشــریح کرد: این محصــول، در زمان 
خارج از بار برق، انرژی را ذخیره ســازی و تبدیل به 
سرمایش و یا گرمایش می کند، سپس در زمان اوج 

بار مصرف انرژی ذخیره شده را مصرف می کند.
وی افزود: این سیســتم تا ۹۵ درصد مصرف انرژی 
را در اوج بار مصرف برق در کشور کاهش می دهد.

مدیرعامــل گروه صنعتی کینگ تک خاطر نشــان 
کرد: برق مصرفی این سیســتم در زمــان اوج بار 

مصرف از پنج آمپر کمتر است.
وی یادآئور شد: این محصول در تمامی ساختمان ها 

قابلیت نصب دارد.
جوادی فرد افزود: در هر دوره، هزینه بهای مصرف 
بــرق این پکیج به صورت قابل توجهی کاهش پیدا 

می کند.
وی همچنین بیان کرد: کیفیت سرمایش و گرمایش 
این پکیج از محصولات مشابه آن که در بازار موجود 

است، بالاتر است.
مدیرعامــل گروه صنعتی کینگ تــک اعلام کرد: 
این پکیج دارای دو ســال گارانتی، ۱۰ سال خدمات 
پــس از فروش همچنیــن ۶۰ مــاه گارانتی برای 

کمپرسورهای بکار رفته در آن است.
وی در بخش دیگری از سخن خود با اشاره به اینکه 
در حال حاضر ســالانه تقاضای خرید سیستم های 
سرمایشــی و گرمایشی در کشور حدود یک میلیون 
و ۵۰۰ هزار دستگاه است، اظهار کرد: هم اکنون در 
واحد تولیدی این محصول در خراسان شمالی روزانه 
۱۰ دســتگاه پکیج سرمایشی و گرمایشی تولید می 
شود که با استقبال بســیار خوب بازار داخلی مواجه 

شده است.
جوادی فرد بــا بیان اینکه برای افزایش تعداد تولید 
این دست آورد از ۱۰ دستگاه به هزار دستگاه در روز، 
نیازمند ســرمایه گذاری ۱۰ میلیون دلاری هستیم، 
افزود: هم اکنون برای جذب مشــارکت ســرمایه 
گذاران با چند سرمایه گذار داخلی و خارجی در حال 
گفت و گو هستیم. وی خاطر نشان کرد: درصورتیکه 
جذب ســرمایه گذاری میسر شود در این خط تولید 

۵۰۰ فرصت مستقیم شغلی ایجاد می شود.
مدیرعامل گــروه صنعتی کینگ تک یادآور شــد: 
صادرات این محصول رویکرد مهم این خط تولیدی 
اســت که درباره آن نیز در حال هدفگذاری و برنامه 

ریزی هستیم.
جوادی فرد در خاتمه با اشــاره به مشتریان داخلی 
بیان کــرد: این پکیج تا ســقف ۳۰ میلیون تومان، 

فروش لیزینگی دارد.

استاندار خراسان شــمالی گفت: رعایت پروتکل 
های بهداشــتی بر اساس رنگ بندی شهرستانها 
و در تمامــی موارد الزامیســت زیرا بحث جان و 
سلامتی مردم در میان است ، با توجه به گسترش 
شهرهای قرمز در استان روند نظارتی بر واحدهای 
صنفی، مراکز تفریحی، تالارها و ترددها بیشتر از 

این خواهد شد.
بــه گزارش اتفاقیه به نقل ازروابط عمومی و امور 
بین الملل اســتانداری خراسان شمالی محمد علی 
شــجاعی در پانزدهمین ستاد اســتانی مدیریت 
بیمــاری کرونا افــزود: تاکنون میــزان رعایت 
پروتکل های بهداشــتی در سطح استان رضایت 
بخش نبوده که نباید به سمت افزایش تعداد موارد 
بســتری ها پیش برویم. وی بــا تاکید بر اینکه 
نظارت ها در تمامی بخش ها تشــدید می شود، 
تصریح کرد: پروتکل های بهداشتی باید در تجمع 
ها، مراسم های مختلف، کســبه ها و بازاریان و 
تالارها بر مبنای مصوبات ســتاد ملی و اســتانی 
کرونا اعمال شــود و کســی تحت هیچ شرایطی 
حق اظهار نظر شخصی در این خصوص را ندارد. 
شــجاعی با بیان اینکه اقدامات و برخورد جدی 
بــا تالارهای متخلــف صورت گرفتــه، تصریح 
کرد:برخوردها با مدیریت تالارها شــدیدتر خواهد 

شد. 
وی افزود: مشکلات اقتصادی کسبه ها و تالارها 
بر کسی پوشیده نیســت اما اولویت اصلی کار ما 
سلامتی مردم اســت پس بر اساس رنگ بندی 

شهرستانها نظارت ها تشدید شود. 
وی افزود: ادارات و ســازمان های متولی نیز باید 
رعایــت کامل پروتکل های بهداشــتی را اعمال 
کنند. شــجاعی خاطر نشان کرد: تمام فرمانداران 

نیز باید بر اســاس ابلاغیه ستاد ملی کرونا برنامه 
ها را اجرایی کنند.

خراسان شمالی وارد موج پنجم کرونا شد
رییس دانشــگاه علوم پزشــکی خراسان شمالی 
گفت: با توجه به افزایش موارد بستری و گسترش 
شــهرهای قرمز این استان وارد موج پنجم کرونا 

شده است.
دکتر سیداحمد هاشــمی در نشست ستاد استانی 
مقابله با بیماری کرونا اظهار داشت: هم اکنون از 
هشت شهرستان استان ۶ شهرستان در وضعیت 
قرمــز و نارنجی کرونایی قرار دارند که اگر عادی 
انگاری مــردم ادامه داشــته باشــد تغییر رنگ 
شهرستان فاروج و گرمه نیز دور از انتظار نیست.

وی افزود: اســتان به لحاظ رعایت شــیوه نامه 
های بهداشتی در وضعیت نارنجی است و میزان 
رعایت پروتکل های بهداشتی در خراسان شمالی 

۶۵ درصد است.
هاشــمی با اشاره به افزایش تســت های نمونه 
گیری در استان، گفت: در حال حاضر موارد تست 
گیری کرونا در خراســان شــمالی به ۴۰۰ مورد 
افزایش یافته اســت و در چند روز گذشته میران 

تست های مثبت حتی به ۵۰ درصد نیز رسید.
وی با بیان اینکه میزان فوتی های ناشی از کرونا 
در استان بین یک تا ۴ نفر متغیر است، یادآور شد: 
در شــبانه روز گذشته ۳۵ مبتلای جدید به کووید 
۱۹ در اســتان شناسایی شــدند و چهار نفر بیمار 

کرونایی نیز جان خود را از دست دادند.
دبیــر اســتانی مقابلــه بــا کرونــا افــزود: در 
حــال حاضــر 2۹۹ بیمــار مبتــلا بــه کووید 
پزشــکی  علــوم  هــای  بیمارســتان  در   ۱۹ 

خراسان شمالی بستری هستند.

پرونده برای کشتارگاه

لزوم تخصیص اعتبار برای کاهش اثر خشکسالی

آلومینای جاجرم خواستار صدور مجوز برای تامین سوخت دوم شد

مخترع خراسان شمالی بحران برق کشور را به فرصت 
تولیدی تبدیل کرد

استاندار خراسان شمالی ؛

نظارت های کرونایی در استان تشدید می شود

طی دو روز آینده در اســتان، برخی ساعات، وزش باد 
لحظه ای بســیار شــدید همراه با گرد و خاک محلی 

پیش بینی می شود.

به گزارش اتفاقیه خبر،کارشناســان هواشناسي استان 
با پیش بینی جوی نسبتا پایدار اعلام کردند: امروزهوا 
تا دو روز آینده، پدیده غالب جوی در برخی ســاعات، 

وزش باد لحظه ای بســیار شدید همراه با گرد و خاک 
محلی خواهد بود. هم استانی ها ازامروز افزایش نسبی 

دمای هوا را هم تجربه خواهند کرد.

آغاز ثبت نام آزمون استخدامی بخش خصوصی 
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معاون بازرگانی داخلی وزیر صنعت، معدن و تجارت: 
ذخیره کالاهای استراتژیک کشور در شرایط مطلوبی 
اســت،اصناف و بازاریان بیشــترین همکاری را در 

دوران کرونا داشته اند.
 معاون بازرگانی داخلی وزیر صنعت، معدن و تجارت 
گفت: کالای اساسی و اســتراتژیک کشور با وجود 
تمامی مشــکلات نظیر کرونا، تحریم و خشکسالی 
تاکنون تامین شــده و ذخیره این دسته از کالاها در 

شرایط مطلوبی قرار دارد.
به گزارش  اتفاقیه و به نقل از پایگاه اطلاع رســانی 
اتاق اصناف ایران به نقل ازاستانداری ایلام  عباس 
قبادی در نشســت ســتاد تنظیم بازار استان ایلام 
اظهار داشــت: ســتاد تنظیم بازار کشور برای تامین 
روزانه محصولات و کالاهای اساسی بصورت مرتب 
نشســت هایی را برگــزار و تصمیمات لازم را اتخاذ 

می کند.
وی افزود: ایلام جزو پنج اســتان کشور از نظر ستاد 
تنظیم بازار از حیــث، مصوبات، قیمت ها و نظم در 
جلسات بوده که این نشان دهنده عزم و اراده مدیران 

برای رفع مشکلات اقتصادی مردم استان است.
معاون وزیر صمت تاکید کرد: تمامی تصمیمات ستاد 

تنظیم بازار استان ایلام که مصوب شود ستاد تنظیم 
بازار کشــور در آن مداخله نخواهد داشت و در زمینه 
کالاهای اساســی نظیر روغن، برنج ، شکر و دیگر 

اقلام اگر چنانچه نیازی داشت، تامین خواهد شد.
قبادی یادآور شد: وزارت صمت از مرغداران ایلامی 
در خصوص تامین نهاده های دامی حمایت می کند 
چرا که این استان از استان های محروم کشور است 

و باید دولتمردان به آنان ویژه توجه کنند.
وی اضافــه کرد: اگر مرغــداران در خصوص نهاده 
هــای دامی با کمبود مواجه شــدند، بایــد از ذخایر 
استفاده کنند تا با مشــکل کمبود تولید مرغ مواجه 
نشــویم.معاون بازرگانی داخلی وزیر صمت تصریح 
کرد: بــرای رصد تولید مرغ اســتان باید به مرغ در 
کشتارگاه برچسب زده شــود تا بتوانیم که علاوه بر 
کنترل توزیع مرغ در اســتان بر توزیع خارج از شبکه 

نیز نظارت دقیقی داشته باشیم.
قبادی با بیان اینکه مرغ اســتان ایلام نباید بصورت 
زنده از اســتان خارج شود، گفت: مرغ مازاد باید پس 
از کشــتار و با نظارت کامل و در صورت تامین نیاز 

استان به سایر استان ها صادر شود.
معاون بازرگانی داخلی وزیر صنعت، معدن و تجارت 

در خصوص تامین شــکر به اصنــاف و صنعت نیز 
افــزود: هر صنف و صنعتی نظیر قنادی ها و ســایر 
صنایع با ارائه پروانه کســب می تواند از اداره غله با 
قیمت مصوب ۱۱ هزار و ۵۰۰ تومان شــکر تحویل 
بگیرد.معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار ایلام 
نیز در این نشســت اظهار داشت: اصناف و بازاریان 
این اســتان با وجود تمام مشــکلات از زمان شیوع 
کرونا تاکنون بیشــترین همکاری را با ســتاد کرونا 

داشتند و خسارت زیادی با آنان وارد شد.
جهانگیر رســتمزاد خواســتار معافیت های مالیاتی، 
اســتمهال تســهیلات و خدماتی به حوزه اصناف و 
بازاریان شــد و گفت: در این راستا وزارت صمت با 
توجه به اینکه ایلام از اســتان های محروم کشــور 
محسوب می شود،  از بازاریان و اصناف حمایت کند.

وی با اشــاره به وضعیت مرغ در اســتان افزود: در 
مقطعی اســتان با وجود اینکه تولید اســتان بیش از 

ظرفیت بود پ، اما به مشکلاتی مواجه شدیم.
رســتمزاد گفت: برای جلوگیری از گرانی و کمبودها 
برخی اقلام باید از تولید تا توزیع نظارت کامل شود 
تا بتوانیم هر کالا را با قیمت مصوب به مردم عرضه 

کنیم.

رئیس ســازمان فناوری اطلاعات گفــت: باید مراقب 
باشیم که استانداردها و مجوزها، تبدیل به ابزاری برای 
انحصارطلبی  و  اســتفاده از قــدرت برای جلوگیری از 
فعالیت ســایرین نشــود.به گزارش ایرنا، امیر ناظمی، 
رئیس ســازمان فنــاوری اطلاعات ایران در مراســم 
اعطــای گواهی نامه »رتبه بندی بــه اولین مرکز داده 
ممیزی شده کشور« افزود: برای این که مجوزها دارای 
کاربردهای درست باشــند، باید چند ویژگی را مدنظر 
قرار داد.رئیس سازمان فناوری اطلاعات با بیان این که 
مجوز بایــد از حالت صفر و یک خارج و به یک طیف 
تبدیل شــود، افزود: باید مجــوز را در زمره رتبه بندی 
قرار دهیم تا فرصت ارتقا داشته باشد با این کار، مسیر 
توسعه را به فعالین بخش خصوصی اهدا خواهیم کرد. 
ویژگــی دیگری که باید در حــوزه صدور مجوز به آن 
دقت کنیم، نگاه سیســتمی اســت. ما مجوز را صرفا 
یک برگه کاغذ گواهینامه نمی بینیم بلکه سیستمی از 
مجموعه بازیگران بخش هســتند که هر کدام نقش 

خود را ایفا می کنند.
وی افزود: مجوز زمانی کاربردی می شــود که نهادی 

که کسب وکار را مورد سنجش قرار می دهد، یک نهاد 
دولتی نباشد و از فعالین بخش خصوصی تشکیل شوند، 
به این ترتیب هر کدام از بازیگران، بازی و اهمیت خود 
را دارند. اگر قرار اســت به بخش خصوصی مجوز داده 
شــود باید تعداد رای و صندلی بخش خصوصی بیشتر 

باشد و فرآیند امتیازدهی مشخص شود.
ناظمی تاکید کرد: مســاله دیگر که باعث می شــود، 
مجوزها کاربردی باشند بحث مشوق محور بودن است. 
در سازمان فناوری اطلاعات ما به کسب وکارها  اعلام 
نکرده ایم کــه اگر دارای مجوز نباشــند، حق فعالیت 
ندارند. اما در ادامه یادآور شدیم اگر مجوز داشته باشند 
می توانند از تســهیلات و مشوق هایی که برای شان در 

نظر گرفته ایم استفاده کنند.
معاون وزیر ارتباطات انطباق مجوزها با استانداردهای 
جهانــی را از دیگر عوامل مهمی دانســت که باید در 

زمان صدور مجوز آن را مدنظر قرار داد.
وی گفــت: مجوزهای بســیاری صادر می شــوند اما 
هیچکدام استاندارد جهانی را ندارند اما ما تمهیداتی در 
نظر گرفتیم که ۴ استاندارد جهانی را نیز در رتبه بندی 

مراکز داده پوشــش بدهیم تا کسب وکارها برای اعلام 
جهانــی توانایی هایی خود نیاز دوباره به دریافت مجوز 
جهانی نداشته باشند. رتبه بندی دیگر مانند یک جزیره 
دورافتاده از چیزی که در دنیا رخ می دهد نخواهد بود و 

استانداردهای جهانی را در نظر خواهد گرفت.
ناظمی با تاکید بر استفاده از بازیگران قدیمی حوزه های 
مختلف تصریح کــرد: معمولا بازیگران حوزه فناوری، 
توسعه نوآوری را پیش از دولت ها آغاز می کنند. زمانی 
که دولت تصمیــم به مداخله می گیرد معمولا به جای 
استفاده از بازیگران قدیمی، بازی جدیدی می چیند که 
بازیگران قدیمی حذف شوند و بازیگران جدیدتر جای 

آن ها را بگیرند.
رئیس ســازمان فناوری اطلاعات تاکید کرد: تلاش ما 
این است که فعالیت بازیگران قدیمی حوزه فناوری را 
به رسمیت بشناســیم. به همین دلیل برای رتبه بندی 
مراکــز داده، ابتدا مجوزی را برای ۹ دیتاســنتر )مرکز 
داده( که ترافیک آن ها از حد تعیین شده گذر کرده بود، 
در نظر گرفتیم و پس از آن گواهی موقت، شــرکت ها 

دریافت گواهی نامه اصلی و دائمی را دنبال کردند.

معاون رئیس جمهوری در امور زنان و خانواده با تاکید 
بر اینکه در دولت دوازدهم با سیاستگذاری های مناسب 
وبرنامه های آموزشــی و توان افزایی زنان مدیر، تعداد 
مدیران زن از حدود پنج درصد در ســال ۹2، به بیش 
از 2۵ درصد رســیده، گفت: امروز دیگر مشکلی از نظر 

انتصاب مدیران زن در حد وزیر وجود ندارد.
به گزارش اتفاقیــه به نقل از ایرنا، معصومه ابتکار روز 
شنبه در مراسم اختتامیه چهارمین جشنواره زن و علم 
- جایــزه مریم میرزاخانی با تاکید بر اینکه طرح کمند 
و ســفیران فرهنگی به خوبی در دولت دوازدهم اجرا و 
مورد استقبال دانشــجویان و دانشگاه ها قرار گرفت، 
افزود: ســپهر علمی کشور، ســتاره های درخشانی از 
جنس مردان و زنانی دارد که جســتجوگر دانایی بودند 
و با وجود ســختی های فراوان،  در این مسیر موفقیت 
های چشمگیر و دستاوردهای خوبی برای کشورمان به 

ارمغان آورده اند.
وی ادامــه داد: در دولت دوازدهم با توســعه پایدار و 
سیاســتگذاری های مناســب، برنامه های آموزشی و 
توان افزایی زنان مدیر، زمینه شکوفایی زنان در عرصه 
های مدیریتی و علمی و سیاسی فراهم شد به طوری 
که تعداد مدیران زن از حدود پنج درصد در ســال ۹2، 

امروز به بیش از 2۵ درصد رسیده است.

معاون رئیس جمهوری با تاکید بر اینکه به طور قاطع 
مــی توان گفت 2۵ درصد از مدیــران توانمند از میان 
زنان هستند، اضافه کرد: این تغییر چهره قابل توجهی 
که اتفاق افتاده، فرصت حضــور زنان در عرصه های 
مختلف اجتماعی، سیاســی و مدیریتی را فراهم کرده 
است که بســیار برای ما اهمیت دارد و امیدواریم این 

روند ادامه پیدا کند.
ابتکار تصریح کرد: امروز دیگر مشکلی از نظر انتصاب 
مدیــران زن در عالی تریــن جایگاه هــا در حد وزیر 
نخواهیم داشــت همچنین در سطوح مختلف استاندار 
و رئیس دانشــگاه چرا که به انــدازه کافی زنان مدیر 
تربیت و آموزش دیده اند.وی با یادآوری اینکه حمایت 
وزیر علوم به این موضوع بخصوص ابلاغ بخشنامه در 
حمایت ازاساتید و اعضای هیات علمی که فرزندآوری 
داشتند بسیار حایز اهمیت است،  گفت: این موضوع گام 
مهمی برای جامعه دانشــگاهی است تا زنان همزمان 
بتوانند بین کار و خانواده تعادل برقرار کنند و پیشرفت 
و رشــد علمی و سیاســی و اقتصادی خود را همزمان 

با نقش آفرینی در جمع اعضای خانواده پیش ببرند.
ابتــکار با تاکید بر اینکه هــم در بحث مدیریتی و هم 
در بحث حضور در عرصــه های فناوری، زنان حضور 
برجســته ای دارند، افزود: به طــوری که این حضور 

از27.۵ در سال 2۰۱۹ به ۳۱.۵ در سال 2۰2۱ افزایش 
یافته اســت. ضمن اینکه زنان در شرکت های دانش 
بنیان هم حضور پررنگی دارند و این مســاله را مدیون 
سیاستگذاری های درســت دولت و بخش خصوصی 

هستیم.
معاون رئیس جمهوری یادآور شــد: در این جشــنواره 
هم چند اتفاق خوب رخ داده است همانند پایه گذاری 
جایزه مریم میرزاخانــی و همچنین پایه گذاری جایزه 
پروانه فرزانه از فعالان عرصه علمی کشور که همانند 
پروفســور مریم میرزاخانی با عمر کوتاه خود، همانند 
ستاره درخشــانی در ســپهر علمی جهان درخشید و 

کارهای بسیار ارزنده ای را پیش بردند.
وی ادامه داد: در شرایط کنونی بسیار مهم است که به 
صورت تخصصی بخصوص در عرصه زیست فناوری و 

بیوتکنولوژی هم به این جوایز توجه کنیم.
ابتکار خاطرنشــان کرد: از ابتدا این نگاه بود که جایزه 
مریم میرزاخانی یک جایزه بین المللی شــود و امروز 
اعلام شــد بخشــی از جوایز را یونسکو اعطا می کند. 
امیدواریم این جایزه به صورت کامل جنبه بین المللی 
پیدا کند یعنی هم جایزه ملی باشد و هم بین المللی تا 
نشان دهنده رشــدکمی و کیفی توانمندی علمی زنان 

ایران باشد.

ثبــت نام آزمــون اســتخدامی بخــش خصوصی از 
روزگذشته آغاز شده و تا دوم مرداد ماه ادامه دارد .

به گزارش اتفاقیه، قمری دبیر آزمون استخدامی بخش 

خصوصی گفت: نام  نویســی آزمون استخدامی بخش 
 www.inre.ir خصوصی از امروز در پایــگاه اینترنتی

آغاز می  شود و تا 2 مرداد ادامه دارد.

پنجمین دوره آزمون استخدامی بخش خصوصی برای 
۴ هزار و ۳۰۰ ســازمان و شرکت معتبر و 22۱ عنوان 

شغلی برگزار می  شود.

مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزی گفت: از ســال ۸۸ 
تاکنون ۱2 میلیون و ۶۳۰ هزار نفر از تســهیلات وام 
ازدواج به مبلغ ۱۴۴ هزار میلیارد تومان بهره مند شدند.

شهرزاد دانشــمندی در نشست خبری »هفته ازدواج« 
کــه با حضــور اصحاب رســانه و به صــورت ویدئو 
کنفرانس برگزار شــد، اظهار داشــت: در حال حاضر 
تمامی جوانان در سراسر کشــور به سامانه تسهیلات 
قرض الحسنه ازدواج دسترســی داشته و با ثبت نام در 
این ســامانه و تعیین بانک عامل می توانند از خدمات 

بانکی استفاده کنند.
وی ادامه داد: از ســال ۸۸ تاکنون ۱2 میلیون و ۶۳۰ 
هزار نفر از تسهیلات وام ازدواج بهره مند شده و امسال 
نیز 2۴2 هزار نفر از تسهیلات وام ازدواج به مبلغ 2۰7 

هزار و ۴۵۳ میلیارد تومان استفاده کردند.  
دانشــمندی تصریح کرد: ۳۵2 هزار نفــر نیز در حال 
حاضر در صف وام ازدواج بوده و  پیش بینی می شــود 

که یک میلیون نفر نیز متقاضی این وام در سال ۱۴۰۰ 
باشند.  

۸۰ هزار نفر در صف انتظار وام ازدواج در سال ۹۹ 
وی ادامه داد: در ســال ۹۹ هــم ۸۰ هزار نفر به دلیل 
عدم ارائه مدارک کامــل، در صف دریافت وام ازدواج 
ماندند.  دانشــمندی اضافه کرد: متقاضیان وام ادواج 
۴ الی ۵ مــاه جهت دریافت ایــن وام منتظر مانده و 
تســهیلات قرض الحســنه در ســال ۹۹ نیز از تاریخ 
۹۸.۱2.۱ تا پایان اردیبهشت ماه )۳ ماه( به تاخیر افتاد.

مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزی در رابطه با پرداخت 
وام 7۰ میلیــون تومانی به واجدین شــرایط اعتبارات 
۱۰۰ میلیون تومانی نیز یادآور شد: ثبت شکایت جوانان 
در سامانه ثبت شکایت بانک مرکزی در خصوص این 
مسائل پیگیری خواهد شد و زوجین در صورت مشاهده 

این وقایع، تخلفات را انعکاس دهند.  
دانشــمندی همچنین تاکید کرد: جوانــان به منظور 

دریافت وام ازدواج ضامن معتبر ارائه دهند؛ بانک عامل 
از طریق اعتبارســنجی، ضامن معتبر و سفته ضمانت 

مربوطه را دریافت خواهد کرد.  
به گفته وی، در اعتبارســنجی، اعتبار متقاضی بررسی 
شده و در صورت تشخیص فقدان اعتبار، پرداخت وام 
با تشــخیص بانک عامل انجام خواهــد گرفت. برای 
اعطاء تسهیلات بدون ضمانت ابلاغی صورت نگرفته 
اســت.  به گزارش اتفاقیه و به نقل از  ایرنا، وام ازدواج 
از ســال ۱۳۹۶ با مبلغ ۱۰ میلیون تومان به  روز شد و 
در سال ۹۸ و ۹۹ به ترتیب به ۳۰ میلیون و ۵۰ میلیون 
تومان )به هر نفر( با بازپرداخت هفت ساله و بهره چهار 

درصد افزایش یافت.  
براســاس مصوبه کمیســیون تلفیق مجلس شورای 
اسلامی اما این وام در ســال ۱۴۰۰ برای پسران زیر 
2۵ سال و همچنین دختران کمتر از 2۳ سال به ۱۰۰ 

میلیون تومان )برای هریک از زوجین( می رسد.

معاون فنی و امور گمرکی در نامه ای اعلام کرد: در ۶ 
ماه گذشــته هشت میلیون دوز واکسن کرونا به کشور 

وارد شده است.
بــه گزارش ایرنــا از گمرک، مهــرداد جمالی ارونقی 
در نامــه ای به »محمدرضا شــانه ســاز« معاون وزیر 
بهداشت، گفت: از ۱۵ بهمن ماه سال ۹۹ تا ۱۸ تیرماه 
ســال جاری هشــت میلیون و ۹۰۳ هزار و ۸۰۰ دوز 
واکســن کرونا از طریق گمرک فرودگاه امام خمینی 
)ره( وارد کشور شــده و پس از انجام فوری تشریفات 
گمرکی تحویل نمایندگان وزارت بهداشت شده است.

وی افــزود: تاکنون ۹2۰ هزار دوز واکســن روســی 
اســپوتنیک، یک میلیــون و ۶۵۰ هزار دوز واکســن 
چینی، ۱2۵ هزار دوز واکســن هنــدی، چهار میلیون 
و ۵۶ هــزار دوز واکســن خارجــی و دو میلیــون و 
 ۱۵2 هزار و ۸۰۰ دوز واکســن کواکس وارد کشــور 

شده است.
ارونقی با درخواست واکسیناســیون ماموران گمرک، 
اضافــه کرد: کارکنان شــاغل در گمــرک به عنوان 
مرزبانان اقتصادی کشــور نهایــت همکاری با وزارت 
بهداشــت در ورود و ترخیص اقــلام مرتبط با مقابله 

کرونا و نیز ترخیص فوری ماشــین آلات و تجهیزات 
تولید واکســن داخلی داشــته اند، اما با وجود اینکه در 
گمرکات اجرایی کشــور در خط مقدم انجام رویه های 
گمرکی به صــورت تمام وقت حضــور دارند تاکنون 
برنامه جدی برای واکسیناســیون ایــن افراد تدوین و 

اعلام نشده است.
به گــزارش اتفاقیه و به نقل از  ایرنا، ویروس کرونا از 
اســفندماه ۹۸ در کشور شــیوع پیدا کرد که به موجب 
آن برای کنترل و پیشــگیری از گسترش این ویروس 

محدودیت ها و ممنوعیت هایی اعمال شده است.

ذخیره کالاهای استراتژیک کشور در شرایط مطلوبی است معاون وزیر ارتباطات:

»مجوز« نباید به ابزار انحصارطلبی تبدیل شود

ابتکار:  
تعداد مدیران زن در دولت دوازدهم به بیش از ۲۵ درصد رسید

آغاز ثبت نام آزمون استخدامی بخش خصوصی 

مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزی خبر داد؛

بهره مندی ۱۲ میلیون و ۶۳۰ هزار نفر از تسهیلات وام ازدواج

معاون فنی و امور گمرکی اعلام کرد:

ورود ۸ میلیون دوز واکسن کرونا به کشور در ۶ ماه گذشته

معاون وزیر ورزش و جوانان:

رشد ۵ درصدی ازدواج در 
کشور پس از ۱۷ سال

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان 
از رشد پنج درصدی ازدواج در کشور پس 

از ۱7 سال خبر داد.
محمدمهــدی تندگویــان روز شــنبه در 
نشست خبری »هفته ازدواج«  که صورت 
ویدئو کنفرانس برگزار شــد، افزود: امروز 
موضوع ازدواج جوانان از 2 عامل اساسی 
اقتصاد و فرهنگ تاثیــر می پذیرد. عامل 
اقتصاد متشکل از اشــتغال و درآمد است 
که به طور مســتقیم بر ازدواج و تشکیل 

زندگی مشترک اثر خواهد داشت.
وی ادامــه داد: مولفــه فرهنــگ نیز به 
نگرش نسل جوان جامعه اشاره می کند و 
آموزش و فرهنگ سازی در این خصوص 
نیز با هدف آگاهی بخشی به جوانان برای 
تشکیل زندگی مشــترک بدون تشریفات 
امروز، رســالت جامعه ورزش و جوانان و 
در حقیقت جزء شرح وظایف این سازمان 

است.
به گفته تندگویان، برخی از مباحث اقتصاد 
در ازدواج جوانــان از جملــه اشــتغال و 
درآمدزایی نیز توسط این سازمان در قالب 
ستاد ملی ساماندهی امور جوانان سازمان 

ملی جوانان دنبال می شود.
معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان 
ادامه داد: ایــن مباحث اقتصادی از جانب 
جامعه ورزش و جوانان بویژه به واحدهای 
اجرایی و دســتگاه های مربوطه نیز ابلاغ 
شده و گزارشات عملکرد دریافت می شود. 
همچنین براســاس این گزارشات، عناصر 
تشــویقی و برخوردهــای لازمه صورت 

خواهد گرفت.  

تندگویان با اشاره به وام ازدواج نیز یادآور 
شد: دولت و بانک مرکزی هم از سال ۹۶ 
در راستای ترغیب نسل جوان به ازدواج از 
طریق راه اندازی شبکه بانکی اقدام به ارائه 
تسهیلات و اعتبارات در این زمینه کرد.  
وام ازدواج در دولت یازدهم به روزرسانی 

شد
 ۹۶ ســال  از  ازدواج  وام  افــزود:  وی 
بروزرســانی شد و امســال برای هر زوج، 
دختر زیر 2۳ ســال و پســر زیر 2۵ سال،  
ایــن رقم به ۱۰۰ میلیون تومان رســیده 

است.  
به گزارش ایرنا، وام ازدواج از سال ۱۳۹۶ 
با مبلغ ۱۰ میلیون تومان بروز شــد و در 
ســال ۹۸ و ۹۹ به ترتیب به ۳۰ میلیون و 
۵۰ میلیون تومان )به هر نفر( با بازپرداخت 
هفت ســاله و بهره چهــار درصد افزایش 

یافت.
تلفیق مجلس  براساس مصوبه کمیسیون 
شورای اسلامی اما این وام در سال ۱۴۰۰ 
برای پســران زیر 2۵ ســال و همچنین 
دختران کمتر از 2۳ ســال به ۱۰۰ میلیون 

تومان )برای هریک از زوجین( می رسد.
وی همچنیــن با بیان اینکــه این وام از 
ســال ۹۶،  ۱۰ برابر شــد، گفت: معضل 
عــدم دریافــت وام ازدواج و صف انتظار 
برای دریافت این اعتبار نیز در این دولت 
برطرف شد و شــاخص نزولی ازدواج در 
کشــور پس از ۱7 ســال، به رغم شیوع 
کرونــا و تبعات اقتصــادی آن، صعودی 
شــده و ایران رشد پنج درصدی ازدواج را 
تجربه کرد که حاصل همکاری نهادهای 

مربوطه بود.  
به گفته تندگویــان، بهره گیری از ظرفیت 
خیران، رسانه و ترویج موضوعات فرهنگی 
و آموزشــی در زمینه ازدواج ساده یکی از 

عوامل اثرگذار در این زمینه بود.
معــاون وزیر ورزش و جوانــان ادامه داد: 
راه انــدازی مجمع ملی خیریــن ازدواج با 
نیز  انســانی  هدف توســعه ظرفیت های 
یکــی از عوامل موثر در این زمینه بود که 
حمایت های اقتصادی در زمینه تشــکیل 
زندگی مشترک جوانان را هدفمند ساخت.  
تندگویان تصریح کرد: بنابراین باید گفت، 
دستگاه های  و  رسانه ها  فرهنگی  اقدامات 
مربوطــه در خصــوص ازدواج جوانــان 
تاثیرگذار بوده اســت اما بحران کرونا نیز 
در این دوران، ازدواج بدون تشریفات را به 

جوان نسل امروز تحمیل کرد.
وی با اشــاره به معضــل کاهش جمعیت 
در ایران یادآور شــد: امروز شیوع کرونا و 
تلفات ناشی از این بیماری، کاهش ازدواج 
و همچنین فرزندآوری نیز بحران کاهش 
جمعیت را به یک بحران اساسی در کشور 

تبدیل کرده است.
معــاون وزیر ورزش و جوانــان ادامه داد: 
در حال حاضر از هــر ۱22 مرد متقاضی 
ازدواج، ۱۰۰ زن متقاضی تشکیل زندگی 
مشترک بوده و این نسبت هم نگران کننده 
اســت.  تندگویان با اشــاره بــه تاثیرات 
جوانان  مهاجرت  افــزود:  مهاجرت  منفی 
هــم به عنوان یکــی از عوامل اثرگذار بر 
این کاهش جمعیــت، در صورت افزایش 
)بــه ویژه در دختران( با توجه به نســبت 

متقاضیان ازدواج زن و مرد باید مورد توجه 
جامعه قرار گیرد.  

این مســئول در باره آمار طلاق در کشور 
نیز یادآور شــد: در سال ۹۹ علیرغم رشد 
۴.۴2 درصدی ازدواج، آمار طلاق برابر با 
۳.۶۱ بوده است. بر این اساس، آمار ازدواج 
در کشــور صعودی شد، اما نرخ طلاق در 

ایران ثابت است.  
بــه گفته وی، اغلب طلاق ها در ایران زیر 
یک سال، 2 سال و همچنین زیر پنج سال 
بوده است که به صورت تقریبی ۶۰ درصد 

آمار طلاق در کشور را تشکیل می دهد.
قانون تسهیل ازدواج در دولت تدبیر وامید 

به مرحله اجرا رسید
تندگویان در ادامه در پاســخ به پرســش 
یکــی از خبرنــگاران در خصــوص تاثیر 
وام ازدواج بــر ترغیب و تشــکیل زندگی 
مشــترک نیز گفت: این روش پرداخت و 
بازپرداخت وام می تواند جوانان را بدهکار 
ســازد، چرا که بدون شک بانک مرکزی 
در ســال های آتی نمی توان به اعتباراتی 
به میــزان ۵۰۰ میلیون تومان فراهم کند، 
اما این پرســش که این وام چه میزان از 
راســتای تشکیل  مشــکلات جوانان در 
زندگی مشترک را خواهد برداشت، مستلزم 
بررســی و ارائه برخی گزارشات از وزارت 

مسکن خواهد بود.  
وی افزود: برخی از پیشــنهادات از جانب 
وزارت مســکن و شهرســازی برای ارائه 
مســکن رایگان به زوجیــن جوان مطرح 
شد، اما سنجش و ارزیابی این تاثیرگذاری 
نیازمند بررسی وزارت مسکن و شهرسازی 

از نتایج تمام طرح اســت.  قانون تسهیل 
ازدواج نیــز علیرغم این مهم که در دولت 
نهم و دهم مصوب شــد، در دولت تدبیر و 
امید اجرایی شد. براساس این مصوبه باید 
صندوق ذخیــره اندوخته جوانان در دولت 
نهم و دهم شکل می گرفت، اما اعتبارات 
این طرح به غلط به منظور برخی برنامه ها 

همچون طرح مسکن مهر هزینه شد.
معاون وزیــر ورزش و جوانان اضافه کرد: 
این صندوق با وجــود کاهش درآمدهای 
ارزی نفت و همچنین تشــدید تحریم ها 
در دولت یازدهم راه اندازی شــد و ایجاد 
این صندوق علیرغــم افزایش درآمدهای 
نفتی در دولت نهم و دهم مورد توجه قرار 
اکنون لایحه وزارت  نگرفت.به گفته وی 
اقتصــاد و دارایی در ایــن رابطه به دولت 
رفتــه و پیش بینی می شــود، منبع تامین 
صندوق ذخیــره انداخته جوانــان درنظر 
گرفتــه و ایــن اعتبارت و تســهیلات به 

مشوق های دائمی بدل شوند.  
اعظم کریمــی مدیــرکل برنامه ریزی و 
توســعه اجتماعی وزارت ورزش و جوانان 
نیز در این نشست با اشاره به عناوین هفته 
ازدواج عنوان کرد: امســال، دوشــنبه 2۱ 
تیرماه؛ ازدواج به هنگام و آگاهانه، ترویج 
زندگی ســاده، مقابله با رسومات نوظهور 
و تشریفات دســت و پاگیر، سه شنبه 22 
تیرماه؛ نقش مشــاوره تخصصی پیش از 
ازدواج در تشکیل زندگی پایدار، چهارشنبه 
2۳ تیرمــاه؛ ترویج و تســهیل ازدواج با 
نهاد  مردم  سازمان های  خیرین،  مشارکت 
و فعالان امر ازدواج، پنجشنبه 2۴ تیرماه؛ 
مهارت های  تقویت  جوانان،  توانمندسازی 
مدیریــت خانــواده در زوج هــای جوان، 
جامعه سالم و بانشاط و روز 2۵ جمعه 2۵ 
تقویت  فرزندآوری،  ترویج  ازدواج،  تیرماه؛ 
جوان،  جامعه  فرزندپــروری،  مهارت های 

پویا و بالنده، نامگذاری شده است.

وی تصریــح کرد: راه اندازی شــماری از 
کمپین ها با هدف فرهنگ سازی در زمینه 
ازدواج آســان نیز یکــی از اقدامات مهم 
جامعــه ورزش و جوانان در ســال ۱۴۰۰ 

است.  
کریمی با اشاره به کمپین مشاوره رایگان 
عنوان کــرد: در حال حاضــر ۴۳۰ مرکز 
مشاوره وزارت ورزش و جوانان در سراسر 
کشــور فعال بوده  و در هفتــه ازدواج به 
زوجین جوان مشاوره رایگان ارائه می کنند.

وی افزود: کمپین ساده زیســتی با هدف 
معرفی برخی زوجیــن و همچنین ازدواج 
بدون تشــریفات و کمپین حذف مراســم 
بازدید از جهیزیــه عروس به عنوان یکی 
از موانع ازدواج و قضاوت مردمی از جمله 

این کمپین ها محسوب می شود.
کریمی ادامه داد: پویش مهریه ســاده با 
هــدف حمایت از تولیــدات ایرانی هم به 
عنوان یکــی از این کمپین هــا در هفته 

ازدواج برگزار خواهد شد. پویش ریحانه به 
عفاف  ترویج  جهت  فرهنگ سازی  منظور 

نیز در این هفته راه اندازی می شود.  
مدیرکل برنامه ریزی و توســعه اجتماعی 
وزارت ورزش و جوانــان یادآور شــد: در 
هفتــه ازدواج همچنین در بســتر فضای 
مجازی نشســت های متعــددی با حضور 
صاحب نظــران وکارشناســان این عرصه 
برگــزار شــده و تاکنــون ۸۰۰ محصول 
رسانه ای با موضوع ازدواج آگاهانه و پایدار 
تولید شده اســت که منتخبان آن در این 

هفته منتشر خواهد شد.
به گفته وی در حال حاضر سه هزار و 7۰۰ 
سمن نیز در حوزه آسیب های اجتماعی که 
متشکل از آسیب های رفتاری، خودکشی، 
خشونت های خیابانی، سوء تغذیه، فرزندان 
طلاق، مبارزه بــا اعتیاد، کودکان خیابانی 
و بی سرپرســت است، با اخذ مجوز رسمی 

فعالیت می کنند.
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طرح تفکیک وزارت راه و شهرسازی در مجلس کلید خورد
مجتبی یوسفی نماینده مردم اهواز در مجلس گفت: طرح تفکیک وزارت راه و 
شهرسازی به دو وزارتخانه راه و ترابری و مسکن و شهرسازی در مجلس کلید 
خورد.ما به دنبال آن هســتیم تا در دولت ســیزدهم این طرح اجرایی شود و با 
توجه به اهمیت حوزه کاری راه و مسکن این دو حوزه از همدیگر جدا و هریک 

به عنوان یک وزارتخانه مستقل به کار ادامه دهند./فارس

آغاز بازار داغ مافیای مشاوران انتخاب رشته کنکور
هر ســاله با اتمام کنکور، افرادی سودجو برای کسب درآمد به بازار داغ انتخاب 
رشــته روی می آورند و داوطلبان زیادی فریب تبلیغات آن ها را می خورند. لازم 
اســت بدانید که داوطلبان با کســب اطلاعات می توانند به راحتی در ســایت 
سازمان سنجش با هزینه کم انتخاب رشته کنند و سامانه انتخاب رشته مجازی 
ســازمان سنجش نیز به منظور راهنمایی و کمک به داوطلبان در انتخاب رشته 
آزمون سراســری )برای رشــته های با آزمون( از طریق سایت این سازمان در 

دسترس داوطلبان قرار می گیرد./باشگاه خبرنگاران

ورود ۴۳۰۰ ایرانی به ارمنستان برای تزریق واکسن کرونا
سخنگوی گمرک از ورود ۴۳۰۰ ایرانی به ارمنستان برای تزریق واکسن کرونا 
خبر داد و گفت: حمل کالا به داخل خاک افغانســتان به عهده تجار افغانستانی 
است. سیدروح الله لطیفی در گفت وگو با تسنیم، اظهار کرد: طی دو روز گذشته 
۱۸۰۰ نفر ایرانی وارد ارمنســتان شــده اند، از اول تیرماه نیز تاکنون مجموعاً 
۴۳۰۰ مسافر ایرانی برای تزریق واکسن وارد این کشور شده بودند. وی با اشاره 
به لغو روادید ایران و ارمنســتان، افزود:  برای سفر به ارمنستان فقط کافی است 
که مسافران پاســپورت داشته باشند و به محض ورود به ارمنستان تست کرونا 
انجام می شــود، در صورت منفی بودن تســت کرونا اجازه ورود را به مسافران 
می دهند و در صورتی که مثبت باشــد مســافر را برمی گردانند. وی ادامه داد: 
مقامات ارمنستانی اعلام کرده اند به کسانی واکسن تزریق می شود که ۱۰ روز 
در این کشور اقامت داشته باشند، به عبارت دیگر یا گردشگر باشند یا برای انجام 

کاری به این کشور سفر کنند و نیاز به تردد داشته باشند.

خسارت ۹ هزار میلیارد تومانی کرونا به بخش فرهنگ و هنر
ســیدعباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اســلامی در گفت و گو با خبرنگار 
ایلنای ســمنان می گوید: بخش فرهنگ و هنر ایران از اســفندماه که شــاهد 
شــیوع ویروس کرونا بودیم تــا اواخر اردیبهشــت ماه ۱۴۰۰ افزون بر ۹ هزار 
میلیارد تومان خســارت دیده است که حجم قابل توجهی است.وی با اشاره به 
اعطای تسهیلات معیشــتی به اعضای صندوق هنرمندان نیز گفت: حدود ۸۰ 
هزار نفر عضو این صندوق هســتند که 2۰ هزار نفر از آنان در مشــاغل دیگر 
هم فعالیت دارند.اقدامات حداقلی برای جبران بخشی از این خسارت ها صورت 
گرفت که اعطای تسهیلات معیشتی به هنرمندان، همچنین اعطای تسهیلات 
7۰۰میلیارد تومانی از طریق ســامانه کارا در مرحلــه اول و مرحله دوم آن که 
اخیرا ثبت نام آن شــروع شــده از این جمله است. وی در پاسخ به پرسشی در 
خصوص واکسیناسیون خبرنگاران گفت: واکسیناسیون براساس اولویت هایی در 
حال انجام اســت و بعد از کادر درمان، افراد پرخطر و بیماران زمینه ای و افراد 

ســالمند نوبت به مشاغل پرخطر می رســد که خبرنگاران نیز در ذیل مشاغل 
پرخطر تعریف شده و واکسیناسیون آنها انجام می شود.

زیست مومنانه شبانه جایگزین طرح زیست شبانه شود
احمد علوی، منتخب شورای ششم تهران در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه نظر 
شما نسبت به طرح زیست شــبانه چیست؟ گفت: با مدل اعضای شورای شهر 
فعلی برای زیســت شبانه کار جلو نمی رود و باید زیست مومنانه جایگزین شود. 
من کلیت طرح زیســت شــبانه را قبول دارم ولی با عنوان زیست مومنانه می 
توانیم شب های تهران را روشن تر، شفاف تر و امن تر کنیم.وقتی شهر به صورت 
کامل به خواب می رود، شــهر ناامن می شــود و آسیب های اجتماعی هم شدت 
بیشــتری پیدا می کند اما نکته مهم این است که با مدل اعضای فعلی شورای 
شهر برای زیست شــبانه کار جلو نمی رود. زیرا نمی توان شهر را به فروشگاه و 
امثال آن تبدیل کنیم و باید زیست مومنانه جایگزین شود که به نظرم جالب تر 

است./باشگاه خبرنگاران

وزارت اطلاعات دولت رئیسی به چه کسی می رسد؟
وزارت اطلاعات یکی از وزارتخانه های مهم اســت که فردی که ســکان آن را 
بر عهده بگیرد، نشــان دهنده سوگیری رفتار امنیتی و سیاسی دولت خواهد بود. 
یکی از نام های مطروحه ســید محمود نبویان است؛ نماینده مجلس که ریاست 
ســتاد انتخاباتی رئیسی در مازندران را بر عهده داشت. او از منتقدان برجام و از 
اعضای جبهه پایداری است که به نزدیک بودن با مرحوم مصباح یزدی شهرت 

دارد/ خبرآنلاین

کیهان موضع حمایتی خود از طالبان را پس گرفت
کیهان نوشــت: »طالبان امروز« اصرار دارد ما قبول کنیم با طالبان گذشــته و 
حکومت مطلوب فعلی آنان با حکومت امارات گذشته، تفاوت بنیادی دارد. ولی 
روشــی که طالبان برای سیطره بر افغانستان در پیش گرفته است، وادار کردن 
بقیه طوایف و مذاهب به تمکین در برابر ســیطره مطلق خود اســت و این در 
واقع نوعی جدید از »تمامیت خواهی« اینش گروه می باشد که اگر بر افغانستان 
مســلط گردد، قطعاً برای ساکت کردن دیگران دست به سلاح می برد و به قول 

و قرارهای فعلی خود پشت می کند.

مشکلات ایران طی چهل سال گذشته عمدتاً توسط اصولگرایان کلید خورده 
است

انصاری راد رئیس کمیســیون اصل نود مجلس ششم گفت: این مشکلات در 
بخش های مختلف سر زیر شده و به صورت فریاد و گله و شکایت از طرف مردم 
بازگو می شــود طوری که دیگر حوصله مردم را ســرآورده است. این مشکلات 
هم در بخش اقتصادی هســت و هم در بخش سیاســت، فرهنگ، قضا و قوه 
قضائیه دیده می شود. اما یک مشکل اساسی که ما در ایران داریم مسئله روابط 

خارجی است.

بروز اختلال در سایت وزارت راه و شهرسازی و سایت های زیرپرتال
از ســاعاتی پیش، سایت وزارت راه و شهرســازی به نشانی www.mrud.ir و 

tem. حتی ســایت ثبت نام تسهیلات ودیعه مسکن و مســکن ملی به نشانی
mrud.ir از دسترس خارج شده است. سید قاسم بی نیاز، رئیس مرکز ارتباطات 
و اطلاع رســانی وزارت راه و شهرســازی در این باره گفته است: بروز اختلال 
سایبری در سایت وزارت راه و شهرسازی در حال بررسی است. وی با اشاره به 
بروز اختلال در سیســتم های اینترنتی کارکنان وزارت راه و شهرسازی، گفته 
است: موضوع از سوی کارشناسان فنی وزارت راه و شهرسازی در حال بررسی 
است. بی نیاز همچنین گفت: به زودی اطلاعیه ای رسمی در این باره از سوی 
وزارت راه و شهرســازی منتشر می شــود. بعدازظهر دیروز نیز بخش بازرگانی 
شــرکت راه آهن و گراف قطارها دچار مشــکل و احتمالا حمله سایبری شده 

بود./فارس

فرزند چهارم را به دنیا بیاورید، ۱۰میلیون کمک هزینه پوشک و شیرخشک 
می دهیم!

یک میلیون هم به مادر، دو میلیون سهام به کودک و 2سال بیمه تکمیلی، برای 
فرزند چهارم! مدیرعامل بنیاد ۱۵ خرداد با اشاره به سیاست ستاد اجرایی فرمان 
امــام در زمینه افزایش فرزندآوری از راه اندازی باشــگاه »مثبت ۳« خبر داد و 
افزود: در این طرح پس از تولد فرزند چهارم در خانواده، یک میلیون تومان هدیه 
به محض تولد فرزند به مادر، دو میلیون تومان سهام به فرزند، بیمه تکمیلی دو 
ساله مادر و کودک و ۱۰ میلیون تومان بسته معیشتی ارزاق از جمله شیرخشک، 

مواد غذایی و پوشک به انتخاب پدر اهداء می شود.
انتقاد تند محمدحسین مهدویان از صداوسیما و سانسورهای »زخم کاری«

محمدحســین مهدویان در اعتراض به سانسورهای ســریال »زخم کاری« در 
یادداشــتی نوشته است: »نمی دانم چه داوری ای خواهید داشت و متن پیش رو 
را چه گونه تحلیل خواهید کرد. اما من دل ســوزانه و در نهایت مسوولیت پذیری 
نسبت به مخاطبان پرشمار سریال »زخم کاری« و تمامی محصولات فرهنگی 
و هنری اعلام می کنم در هفته های گذشــته با رویکردی ســازنده و مبتنی بر 
تعامل به سانســورهای عموما غیرمنطقی و غیرعرفی ســاز و کار سانسور صدا 
و ســیما و زیر مجموعه ی آن یعنی ســاترا تن دادم تا اختلالی در روند پخش 
ســریال پیش نیاید و انتظار هفتگی شــما را برای تماشای قسمت های جدید 
ارج نهاده باشــم. تعاملی که من و همه هم حرفه ای هایم همیشــه از سر جبر و 
ناچاری و نه از ســر رضایت به آن تن داده ایــم تا بتوانیم آثارمان را در مملکت 
عزیزمــان و برای مردم نازنین خودمان به نمایش درآوریم. ولی این بار ســطح 
ســخت گیری ها به جایی رسیده که از حد طاقت و تحمل من خارج شده است. 
شاید به زودی ســیاهه ی این سانسورها را برای داوری درست مردم و مدیران 
خردمند باقی مانده بر مســند منتشــر کنم تا خودتان قضاوت کنید و تصویری 

واقعی از میزان رفتارهای تنگ نظرانه و سلیقه ای پیش روی تان داشته  باشید.

پلیس: حادثه پارک ملت تهران موضوع خاصی نبود؛ فقط تعدادی برگ و شاخه 
درخت بر زمین ریخت

سردار حمید هداوند، جانشین فرمانده انتظامی تهران درباره جزئیات انفجاری که 
بامداد امروز شــنبه در پارک ملت تهران رخ داد، اظهار کرد: این حادثه موضوع 
خاصی نبود و فقط در یک لحظه صدای انفجاری شنیده شد. بر اساس گزارش 
باشــگاه خبرنگاران، وی با بیان اینکه بر اثر این حادثه هیچ ساختمانی تخریب 

یا دچار حریق نشــده است، گفت: علت وقوع این حادثه در دست بررسی است 
و به محض دریافت چرایی ایــن انفجار، جزئیات حادثه به اطلاع عموم خواهد 
رسید. ســردار هداوند در واکنش به جوسازی های رسانه های معاند در رابطه با 
ایــن موضوع و اینکه آن ها این حادثه را امنیتی قلمداد کردند، تصریح کرد: کار 
رسانه های ضد انقلاب همین جوسازی هاست و باید بگویم که پس از وقوع این 
حادثه در محل مورد نظر فقط تعدادی برگ و شــاخه درخت بر زمین ریخته و 
این حادثه هیچ خســارت جانی و مالی در پی نداشت. به گفته جانشین فرمانده 
انتظامی تهران بزرگ فیلم های منتشر شده در فضای مجازی با این عنوان که 
در پــی وقوع این حادثه برخی از ســاختمان های پایتخت دچار حریق و منفجر 

شده، واقعیت ندارد و این فیلم ها مربوط به این حادثه نیست.

سخنگوی صنعت برق کشور: هیچ مرجع امنیتی تاکنون موضوع خرابکاری در 
حوزه برق را تایید نکرده

ســخنگوی صنعت برق کشور ادعای بازداشت ســه نفر به خاطر خرابکاری در 
صنعت برق را تکذیب کرد. رجبی مشهدی در یک برنامه تلویزیونی با اشاره به 
ادعای مطرح شــده در یکی از خبرگزاری ها مبنی بر بازداشــت سه نفر در این 
زمینــه با تکذیب این ادعا گفت: ما موضــوع را پیگیری کردیم، هیچ اتفاقی در 
این زمینه نیفتــاده. او تاکید کرد: هیچ مرجع امنیتی تاکنون موضوع خرابکاری 
در حوزه برق را تایید نکرده اســت. او ادامه داد: بخش امنیتی و نظارتی مراقبت 
های لازم را در این زمینه دارند. رجبی مشــهدی تاکید کرد: در اغلب کشورها 
بحث حملات سایبری وجود دارد؛ ما هم پیش بینی های لازم در حوزه تهاجمات 

سایبری را کرده ایم و شرایط هم فعلا پایدار است.

سهم ماینرها در قطعی برق کمتر از یک درصد است
محمدرضا پورابراهیمی، رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با 
بیان این که ســهم ماینرها در قطعی شــبکه برق کمتر از یک درصد اســت از 
سیاســت نیرو در حوزه ســرمایه گذاری در بخش نیروگاهی انتقاد کرد و گفت 
که صحبت از تاثیر ماینرها در قطعی برق بهانه ای برای ســرپوش گذاشــتن بر 
بی کفایتی ها است. وی ادامه داد: مجموع برق مصرفی مزارع ماینینگ براساس 
گزارش بانک مرکزی و وزارت صنعت، معدن و تجارت در کمیسیون اقتصادی 
بــه این صورت بوده؛ حدود ۳2۰ مگاوات مجوزهای رســمی طبق قانون صادر 
شــده و حدود ۳۵۰ مگاوات تقریبا برآورد می شود که غیررسمی باشند که البته 
باید با آنها محکم و قاطع برخورد شود و آنها به صورت رسمی مجوز بگیرند. اما 
صحبت ما این است که مجموع این مزارع اعم از رسمی و غیررسمی روی هم 
7۰۰ مگاوات اســت که در مقابل ۶۵ هزار مگاوات کمتر از یک درصد و حدود 
یک درصد اســت و صحبت از این موضوع به عنوان عمل قطعی برق بهانه ای 
برای فرار از بی کفایتی وزارت نیرو اســت و ما برهمین اساس پرونده ای طبق 
ماده 2۳۴ آیین نامه داخلی مجلس شــورای اسلامی در موضوع تخلفات وزارت 
نیرو در حوزه سرمایه گذاری در کمیسیون اقتصادی نهایی کردیم که به زودی 

آن را به صحن علنی می آوریم و به دستگاه قضایی کشور ارجاع می کنیم.  
منبع: تابناک

میز خبر

عکس روز

 برداشت گندم
هرساله کشاورزان در هفته های آغازی 
فصل تابســتان مشــغول به برداشت 
خوشــه های طلایی گندم هســتند تا 

قوت غالب کشور را تامین کنند.


